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Helyben

Tisztelt Elnök asszony!

"Milyen segítséget tervez nyújtani a kormány a több mint 1000 hektár leégett erdő
megújításához?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok feltenni Gráf
József földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter úr!

Mint bizonyára Ön is értesült róla, Bács-Kiskun Megyében 2007 . július 25-én
Magyarországon eddig soha nem tapasztalt terjedelmű erdőtűz pusztított Jánoshalma,
Kunfehértó, Kiskunhalas térségében több mint 1000 ha-on .

Az Erdőtörvény 2 éven belüli újraerdősítést ír el, csakhogy a törvény alapvetően azzal az
esettel számol, amikor a gazdálkodó letermelte a vágásérett területet, és ezután kötelezi az
újraerdősítésre . Mint tudjuk, ez esetben itt nem letermelés, hanem erdőtűz történt.

A tüzet csak az 5 . nap este sikerült teljesen lokalizálni . Ez idő alatt 697,7 ha magánerdő, és
60 ha Kiskunsági Nemzeti Park kezelésében lévő ősborókás égett le, valamint a KEFAG
kezelésében lévő több száz hektár, összességében több mint 1000 ha (lombkoronatűz
pusztított, mely irreverzibilis folyamatot eredményezett) . A tűz által érintett terület 56 fő
tulajdonában van .

Az üzemtervekben szereplő adatok alapján a magánerdő tulajdonosokat az alábbi károk érték :

Erdőfelújítás (újraerdősítés) költsége :

Ez magában foglalja a véghasználat

	

(jelen esetben a leégett erdő) tuskózását,
tuskóösszetolását, gyökérfésülését, mélyforgatását, csemete árát, ültetést, ápolási munkákat a
befejezett erdősítésig, azaz az erdő 5-6 éves koráig. A jelenlegi szolgáltatási és
szaporítóanyag árat figyelembe véve ez az összeg 400 eFt /ha.
(Ez azonban csak az optimális esetre vonatkozik, vagyis arra, ha a csemeték 70-80 %-ban az
ültetés évében életben maradnak, nem pusztít aszály .)

Jelenleg az erdő felújítási és erdőfenntartási munkák támogatása a fele a ténylegesen felmerült
költségeknek, vagyis 199 eFt/ha . A különbözetet, 200 eFt-ot a kitermelt fa árából kell az
erdőtulajdonosoknak pótolni . De jelen esetben a fából nem lesz árbevétel!
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Ez a kár az összes területre vetítve 140 .000 eFt. Előreláthatólag 2008-tól az Erdészeti Alap
megszűnik, így ez az összeg a duplájára, azaz 280 .000 eFt-ra növekedhet.
Az eddigiek során az erdősítések műszaki átvétele után, a következő év február 28 .-ig
történtek a támogatásból a kifizetések, de ezt a hatalmas összeget (még 6 évre elosztva sem)
az erdőtulajdonosok nem tudják megelőlegezni.
Az Erdőtörvényben előírt 2 éven belüli újraerdősítést a tetemes mennyiségű szaporítóanyag
szükséglet (és jelen esetben hiány) miatt sem lehet teljesíteni .

A faanyagban keletkezett kár :

Az üzemtervi adatok alapján 67 .365 bruttó m3 , illetve 57.260 m 3 nettó fatömeg lett a tűz
martalékává (KEFAG adatok nélkül) . 10.000 Ft/m 3 átlagárat figyelembe véve, és a nettó m 3-
el számolva a leégett fa értéke 572 .600 eFt .
Összességében kb . 852 .600 eFt kárt kellene kigazdálkodni a magánerdő tulajdonosoknak,
ami lehetetlen. Ha a KEFAG kárát is beszámítjuk, akkor a kárösszeg nagysága 1,5 mrd Ft
körüli .

Szakmai körökben közismert, hogy a rendkívüli aszály és hőség miatt az erdőkben az ország
más vidékein is jelentős tűzkár keletkezett .

Tisztelt Miniszter úr!

A kárt szenvedett gazdálkodók kérését tolmácsolva kérdezem, hogy egyet ért-e a következő
javaslatokkal annak érdekében, hogy a leégett erdő helyén újra erdő álljon?

- az erdő felújítási munkák 100 %-os támogatása az erdősítés befejezetté nyilvánításáig ;
- az erdőfenntartási járulék befizetése alóli mentesség ;
- a leégett erdő kártalanítására az Európai Unió Katasztrófa Elhárítási Alapjából támogatás
igénylése ;
- az 1996 évi Erdőtörvény Vhr 76 . §-nak értelmében állami támogatás megnyitása a
költségvetési törvényen keresztül ;
- 50 évnek kell eltelnie, (amennyiben az időjárás is kegyes lesz) hogy a leégett erdőtömb
olyan képet mutasson, mint a tüzet megelőzően, ezért megoldást jelentene, ha a
Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztérium a megyében tervezett NATURA 2000 programját
nem Kískunmajsa-Bodoglár térségében hajtaná végre, hanem a leégett területen, amely a
kéleshalmi buckavonulat része .

Milyen segítséget tervez nyújtani a kormány az országban több helyen előfordult erdőtűz
károsultjainak?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2007 . augusztus 23 .

4n,04,'
Font Sándor

Fidesz-Magyar Polgári Szövetség



MELLÉKLET :

A leégett terület
paraméterei:

A fatömeg adatok a jelenleg érvényben lévő üzemtervekben az
éves folyónövedékkel felbruttósított faanyag 70 %-t tartalmazzák .

A leégett magántulajdonban lévő erdők területe
korosztályonként:

év lomb (ha)
fenyő
(ha)

0-10 69,6
10-15 6,0 54,4
15-20 10,9 55,8
20-25 9,1 56,5
25-30 7,6 119,5
30-35 8,8 102,0
35-40 7,0 79,2
40-45 11,2 43,3
45-50 26,3 30,5

összesen : 86,9 610,8

községhatár hrsz fafa' (ha) fatömeg m 3
Kiskunhalas 0244 156,8 42,9 3278 2772
Kískunhalas 0248/4 95,1 705 8140 810
Kiskunhalas 0250 35 5,3 3725 472
Kiskunhalas 0273/4 50,7 6,6 5281 729
Kiskunhalas 0278 13,5 1 57 734
Kiskunhalas 0280 105,1 9,6 9518 713
Kiskunhalas 0310 26,5_ 3710
Kiskunhalas 0318 86,8 12,5 8821 1890
Kiskunhalas 0415 41,9 1,5 6096 147

összesen : 610,8 86,9 59303 8062
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